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Jednotka plní své povinnosti i za mimořádné situace.

  

V jednotce hasičů teď prožíváme krušné chvíle. Ty jsou vzhledem k panujícímu období 
atypické.  Obyčejně  bychom  chystali  výcvik,  školení.  Patrně  by  přišla  na řadu  třeba  hlídka
 veřejného  pálení  čarodějnic.  Měli  bychom  veřejně  stavět  májku a připravovat slavnostní
otevření zbrojnice...

  

Místo  toho  všeho  se  na  nás  ze  všech  stran  dere  slovo  koronavirus.  Jak  ho  ale vlastně
prožíváme my, dobrovolní? Na počátku proběhlo za poslední možné situace naše školení. Bylo
celé zaměřeno na boj s novým nepřítelem. Na otázky hasičů odpovídal přímo pracovník
hygieny. Poté jsme prošli v ýbavu a ochranné pomůcky, které  bychom  v  následujících 
týdnech  mohli  používat.  Také  nutno  říci,  že  sice především díky náhodě, ale i tak jsme od
počátku vybaveni adekvátně. Máme desinfekci, respirátory, lehké chemické obleky k
opakovanému použití. Nemusíme se nikomu doprošovat o pomůcky.

      

  

Problém  byl  se  samotným  zapojením  jednotky.  V  době,  kdy  národ   šil  roušky, tiskl štíty,
jednotka zaujala vyčkávací taktiku. Což bylo  rozhodnutí velmi nepopulistické s ohledem, jak se
prezentovali jiní.  Důležité bylo, že všichni aktivní členové jednomyslně rozhodli, že  nemají
potřebu pozastavit svou výjezdovou činnost kvůli nějakým obavám z  viru. Naopak chtěli
pomoci, stejně jako řada lidí v republice. Bohužel  díky zvolené taktice, ale nebylo moc
možností jak. Jinde hasiči vozili  obědy,  nakupovali,  bezhlavě  stříkali  všechno  možné  kolem 
sebe,   aby  bylo  čisto. Roznášeli roušky po domech a bytech. Někteří šli ještě  dál. Byla tu
výzva v případě personálního nedostatku České pošty, dělat  ze sebe listonoše a nosit poštu.
Užitečné činnosti říkáte si. Ano, pro  občana, který chce pomáhat v mimořádné době, určitě. Ale
přímo v rozporu  s naší vyčkávací taktikou. Tyto činnosti může totiž dělat kdokoliv, kdo  má
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dobré srdce. Jakýkoliv kolektiv, každý se mohl zapojit. Třeba ti,  kteří měli pokoj od škol. Neměli
by to dělat naši hasiči. Člen výjezdové  jednotky má kurzy, ví co dělat, když hoří. Má suplovat
profesionály,  kteří toho v tomto období měli až nad hlavu. Pomáhat jim. A zastupovat  je. Záhy
se přesně naše taktika osvědčila. Pražský sbor hasičů  profesionálů byl paralyzován nemocí
COVID–19, a skoro ze dne na den  došlo na hasiče dobrovolné. Tvořili zálohy a sloužili non –
stop služby,  aby posílili tamní profi sbor. A např. u nás by toto nebylo možné  zajistit, pokud by
se půl jednotky mezi sebou nakazilo např. při  roznášení nákupů nebo dopisů. Zkrátka věcí,
které by mohl udělat  jakýkoliv dobrý člověk, které šlo zajistit jinak.  Dobrý  člověk  ale   nemá 
kurz  na  dýchač,  není  dobrovolně  školen  a  nemůže nahradit  člena jednotky. V případě
pozitivní nákazy bychom tak jednotku museli  zavřít  pro  neakceschopnost  a  to  na  dost 
dlouho.  Kvůli  roznosu   pošty  a  následné preventivní karanténě členů....

  

Jak   je   patrné,   výrazně  jsme  tedy  omezili  činnosti.  Čili  jsme vlastně    nebyli    vidět.
Přesto    některé    věci probíhaly. Hlavně tedy online komunikace mezi    členy.    Členové
dostávali informace podle  potřeby  tak,  jak postupně přicházely. Zároveň    bylo    nutné např.  
 provést    servis a   STK   na   vozidlech. Došlo  na  opravy  několika technických závad. Vždy
tak v omezeném počtu nutná činnost probíhala.

  

Samotnou kapitolou jsou pak výjezdy. Na všechny jezdíme s respirátory. Někdy i  preventivně 
ve  vyšší  ochraně.  Takže  se  nelekejte.  Jsme  jinak  vaši  obyčejní  spolusousedé  a 
nechceme  si  z  výjezdu  taky  něco  donést  domů,  ke  své  rodině.  Také nevím,  zda  je  to 
nynější  solidární  dobou,  ale  za  jeden  z  transportu  osoby  se  nám dostalo  výrazného 
poděkování.  A  přesně  proto  to  děláme.  Už  jen  pro  ten  pocit užitečnosti.O výjezdech bych
se ještě trochu rozepsal. Nevím, zda je to dobou, ale výrazně stoupl počet požárů v
domácnostech v kraji. Hoří garáže, rodinné domy, usedlosti, hospodářské budovy. Do toho sem
tam tráva, les. Jednotka sama v podstatě eviduje 5 požárů v řadě. To opravdu nebývalo. Možná
je teď opravdu více lidí více doma. Proto  prosím,  jednejte  vždy  s  nejvyšší  opatrností  při 
svých  činnostech.  Doba  je složitá, tak nač si ji ještě více komplikovat.

  

Přeji vám pevné zdraví a nepodléhejte jen negativním informacím. Toto období s sebou nese i
pozitiva. Více času s rodinou, více času v přírodě místo nákupního centra apod. A navíc, vše
zlé jednou pomine.
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